
Zápis z 41. zasedání Osadního výboru Stržanov dne 3.5.2022 

 
Přítomní členové: Jelínek, Matulková, Strašilová       Nepřítomni:            Zapisovatel: Strašilová  
 
Projednávaná témata: 
 
Nová čísla novin Žďárská radnice a Žďárský zpravodaj jsou k dispozici v budově školy v době, kdy je 
v provozu knihovna, tj. každé úterý od 18:00 do 19:30 hod. Pokud je knihovna uzavřena, noviny jsou 
v krabici na schodech. Od červnového čísla by měl opět fungovat roznos. Jinak zakoupíme plastové nádo-
by s víkem, které budou před budovou školy umístěny nastálo, aby byl odběr možný každý den. Takový 
byl požadavek účastníků schůze. 
 
Boží muka byla městem darována v roce 2014 Římskokatolické farnosti Žďár nad Sázavou. Nejedná se o 
kulturní památku, takže práce nemusí provádět licencovaný restaurátor. Technikovi stavebních investic 
byly zaslány fotografie a čekáme na vyjádření, kolik bude oprava stát. Jeden soukromý návrh byl na částku 
70tis. A odpověď od paní Klementové… 
… Nechala jsem zpracovat rozpočet a cena by byla kolem 60 000,- 
Pan farář s návrhem souhlasil a rád by dal kříž opravit dříve, než dojde k jeho nevratnému poškození, např. 
rozlomením. Dokonce navrhuje, že až bude pouť ve Stržanově, tak sbírka ze mše by šla přímo na tento účel. 
Momentálně řešíme smlouvu na provedení prací. Samozřejmě jakákoliv pomoc z osadního výboru bude 
vítána. Abychom něco ušetřili, tak bychom provedli nové podbetonování soklu svépomocí a pokud by byl 
někdo ochoten s těmito pracemi pomoci, tak budeme moc rádi. 
OV navrhoval pomoci částkou 5-10tis. Odsouhlaseno. Jaká ta výše bude, hodně záleží i na naší ochotě přilo-
žit ruku k dílu. 
 
Rybník na vsi je vypuštěný. Poslána zpráva na MěÚ, že hráz se bortí. Zažádáno o místní šetření a opravu. Na 
MěÚ skončil pan Leština. O rybníky a lesy se stará pan Zlesák (společnost SATT). Hráz opravovat nebudou, 
protože je po dotacích. Ale není to v rozporu s jiným stanoviskem? V zápisu z jednání na MěÚ: - Obnova 
rybníku u školy: není ukončena dotační část – předpoklad 2021, udržitelnost dotace 5let (rok 2026). Zjistit 
jaký je v tom rozdíl. Rybník na vsi by si chtěl pronajmou někdo mimo Stržanov. Občané souhlasí, ale je třeba 
smluvně ošetřit, aby bylo o rybník a okolí řádně pečováno a nejprve pronajmout na dobu cca 1 rok. Zasláno 
na MěÚ. 
 
S udržitelností souvisí také návrh na přemístění laviček, stolu a stojanu na kola od dětského hřiště nahoru 
k odpočívadlu (u křížku) na cyklostezce. 
 
Dotazy: půjdou vánoční ozdoby pověsit taky na staré sloupy, aby se osvítila celá hlavní silnice průjezdem 
přes Stržanov? 
Do kdy musí být nainstalované nové herní prvky na dětském hřišti? 
 
Návrh na aktivity. Divadlo (činohra nebo muzikál) rozešlu nabídky nebo výstava Země živitelka.  

 
Znovu zažádat o značení při výjezdu z cyklostezky směrem od „mejta“ na silnici do Stržanova. Pan Koubek 
se ozve příští týden a domluvíme se na místním šetření. 
 
Schůze zástupců OV na MěÚ je naplánovaná na 25.5.2022. Zápis ze schůze bude rozeslán. 

Příští schůze ve Stržanově bude 7.6.2022 


